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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért kell engedélyeztetési eljárást lefolytatni egyes, 
akár évtizedek óta működő kerti kutak esetében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Tatabánya, Tata és Komárom térségében nagy léptékű víziközműveket érintő beruházások zajlanak,
melyek nagymértékben növelik a vízkitermelő kapacitásokat. Egyes szakértői vélemények szerint a
fejlesztés  napi  22  ezer  köbméter  víz  kiemelésére  alkalmas  rendszert  hoz  létre,  ami  a  korábbi
kapacitásokhoz képest hihetetlen mértékű, ötszörös ugrást jelent.

Ezzel  párhuzamosan  a  meglévő  kerti  kutak  tulajdonosainak  bejelentési,  engedélyeztetési
kötelezettsége  keletkezett,  amennyiben  a  kút  mélysége  meghaladja  az  50  métert,  eléri  az  első
vízzáró  réteget,  valamint  ha  vízkészlet-védelmi  szempontból  védendő  területen  található.
Komárom-Esztergom megye jelentős része - így Tatabánya, Oroszlány és térsége is - beletartozik az
utóbbi kategóriába.

Az itt élő kúttulajdonosok értetlenül állnak a kötelezettség előtt, amikor a megye több városának -
Tatabánya,  Komárom,  Ács  -  térségében  számos,  hatalmas  vízigényű  akkumulátorgyártáshoz
kapcsolódó üzem létesítését tervezik, vagy az éppen már meg is kezdte működését.

A helyi  kerttulajdonosok úgy érzik,  hogy a  vízvédelem szempontjait  leginkább  velük  szemben
érvényesítik,  míg  az  összehasonlíthatatlanul  komolyabb  vízigényű  gyárak  ellátása  minden
fennakadás  nélkül  lehetővé  válik.  A fúrt  kutakkal  rendelkezők  végső  soron  azért  fejezik  ki
aggodalmukat, hogy a nagymértékű vízkiemelés előbb-utóbb a kerti kutak vízellátását is veszélybe
sodorhatja.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:



1.  Miért  kell  engedélyeztetési  eljárást  lefolytatni egyes,  akár  évtizedek óta működő kerti  kutak
esetében?

2. Mit válaszol azoknak a kúttulajdonosoknak, akik úgy érzik, hogy velük szemben érvényesítik a
vízvédelmi szempontokat a nagy vízigényű akkumulátorgyárak építésének idején?

3. Készült-e hatástanulmány arról, hogy miként érinti majd a háztartási és a kerti kutak vízellátását
a megyei akkumulátorgyárak létesítése, vízigényének kielégítése?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Gurmai Zita
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